
PROTOKÓŁ nr 10 
z posiedzenia Komisji Budżetowo - Gospodarczej,  

z dnia 15 marca 2007 roku 
 

O godzinie 1530 posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Filip Rżewski, 
przywitał wszystkich zebranych i stwierdził quorum (lista obecności stanowi załącznik 
nr 1 do protokołu) a następnie przedstawił porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
3. Analiza i ocena stanu przygotowań Wodociągu Mareckiego sp. z o. o. do realizacji 

programu budowy sieci kanalizacyjnej dla miasta Marki – plany i zamierzenia. 
4. Analiza i ocena funkcjonowania komunikacji autobusowej na terenie miasta Marki 

(kontynuacja). 
5. Analiza i wydanie opinii o projektach uchwał przedłożonych Komisji  

do zaopiniowania. 
6. Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie powołania Komisji 

Statutowej (punkt przeniesiony z poprzedniego posiedzenia). 
7. Sprawy różne. 
8. Zamknięcie posiedzenia. 

 
Pkt. 2 Przyjęcie wniosków w sprawie zmian w porządku obrad. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zaproponował, aby z uwagi na obecność na posiedzeniu 
przedstawicieli spółki „Wodociąg Marecki”, projekt uchwały, zawarty w Druku nr 35 
(dotyczący zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków) 
został rozpatrzony w pierwszej kolejności. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza zaakceptowała powyższą propozycję. 
 
Pkt. 3 Analiza i ocena stanu przygotowań Wodociągu Mareckiego sp. z o. o. do realizacji 
programu budowy sieci kanalizacyjnej dla miasta Marki – plany i zamierzenia. 
 
Przewodniczący Filip Rżewski przywitał przybyłych na zaproszenie Komisji: Kajetana 
Specjalskiego – Dyrektora Zarządu spółki „Wodociąg Marecki” i Zbigniewa Maksyma – 
Kierownika Jednostki realizującej projekt „Budowa kanalizacji sanitarnej na obszarze 
aglomeracji miasta Marki”. 
 
Kajetan Specjalski omówił główne założenia realizacyjne projektu, poinformował  
o powstaniu i zakresie działania zespołu, tworzącego Jednostkę realizującą projekt, podkreślił 
znaczenie nawiązywania kontaktów i współpracy z Ministerstwem Rozwoju Regionalnego, 
udział w spotkaniach i konferencjach. 
 
Zbigniew Maksym przedstawił multimedialną prezentację, zawierającą m. in.: opis kolejnych 
etapów projektu, działania podejmowane w celu  pozyskania środków na budowę kanalizacji 
sanitarnej w Markach, zmiany w sposobie finansowania projektów oraz szczegółowy 
harmonogram realizacji poszczególnych zadań. 
 
W dyskusji nad tym punktem porządku obrad udział wzięli: Przewodniczący Filip Rżewski, 
radny Bogusław Dąbkowski, radny Paweł Adamczyk, radny Tadeusz Skłodowski  
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oraz Kajetan Specjalski, Zbigniew Maksym i Burmistrz Janusz Werczyński, którzy udzielali 
dodatkowych wyjaśnień. 
 
Przewodniczący Filip Rżewski podziękował gościom za przybycie na posiedzenie Komisji,  
a następnie zamknął dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt. 5 Analiza i wydanie opinii o projektach uchwał przedłożonych Komisji  
do zaopiniowania: 

a) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe 
zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków na terenie miasta Marki  
w okresie od 1 czerwca 2007 roku do 31 maja 2008 roku (Druk nr 35). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że w dniu 27 lutego br. wpłynął wniosek spółki 
„Wodociąg Marecki” w sprawie podniesienia stawek opłat za dostarczanie wody  
i odprowadzanie ścieków na terenie miasta (wniosek wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik 
nr 3 do protokołu). 
 
Kajetan Specjalski Dyrektor Zarządu spółki wyjaśnił, że proponowane we wniosku podwyżki 
taryf wynikają z rozporządzenia regulującego sposoby naliczania opłat, a następnie na prośbę 
radnego Tadeusza Skłodowskiego przedstawił porównanie dotychczasowych stawek  
z wnioskowanymi. 
 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Filip Rżewski zarządził głosowanie w sprawie 
wydania opinii o projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 35. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie 
ścieków na terenie miasta Marki w okresie od 1 czerwca 2007 roku do 31 maja 2008 roku. 
 
Pkt. 4 Analiza i ocena funkcjonowania komunikacji autobusowej na terenie miasta Marki 
(kontynuacja). 
 
Przewodniczący Filip Rżewski przypomniał, że na poprzednim posiedzeniu w dniu 7 marca 
2007 roku, Komisja zwróciła się do Burmistrza z prośbą o uszczegółowienie oferty Zarządu 
Transportu Miejskiego, dotyczącej warunków wprowadzenia w Markach autobusu linii 
nocnej, tj. uzgodnienia trasy autobusu, lokalizacji pętli oraz kosztów związanych  
z kursowaniem autobusu do ul. Legionowej. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński poinformował, że w wyniku przeprowadzonych rozmów  
z ZTM ustalił, że pierwotna oferta, dotycząca linii nocnej obejmowała dojazd autobusu tylko 
do ul. Słonecznej. Obecnie po uwzględnieniu oczekiwań władz miasta, Zarząd Transportu 
Miejskiego sformułował nowe warunki uruchomienia linii, dojeżdżającej do wiaduktu  
na końcu miasta – szacunkowe koszty przy założeniu, że w ciągu nocy odbywać się będą 
cztery kursy, wyniesie 13.614 zł miesięcznie, czyli około 163.368 zł rocznie. 
Zdaniem Burmistrza wprowadzenie nocnej linii autobusowej w Markach, mimo spodziewanej 
niewielkiej liczby pasażerów, szczególnie w początkowym okresie funkcjonowania, ma duże 
znaczenie dla rozwoju miasta i podkreślenia powiązań ze stolicą. 
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Następnie Burmistrz poinformował, że projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian  
w budżecie miasta na 2007 rok (Druk nr 40), który będzie przedmiotem analizy Komisji  
na dzisiejszym posiedzeniu, zawiera wyłącznie zmiany, dotyczące finansowania komunikacji 
miejskiej. 
 
Radny Paweł Adamczyk zapytał dlaczego autobus nocny ma kursować aż do wiaduktu, 
zamiast zawracać przy ul. Legionowej? 
 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił, że taką decyzję podjął ZTM z uwagi  
na uwarunkowania techniczne – konieczność zapewnienia odpowiedniego promienia skrętu 
autobusu. 
 
W dalszej dyskusji udział wzięli: radny Paweł Adamczyk, radny Jacek Orych oraz Burmistrz 
Janusz Werczyński. 
 
Pkt. 5 Analiza i wydanie opinii o projektach uchwał przedłożonych Komisji  
do zaopiniowania: 

b) Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta 
Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie budżetu miasta Marki na 2007 rok  
(Druk nr 40). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ponieważ Burmistrz Janusz Werczyński w trakcie poprzedniego punktu porządku obrad 
omówił proponowane zmiany w budżecie miasta na 2007 rok, w związku z tym 
Przewodniczący Filip Rżewski zarządził głosowanie w sprawie wydania opinii o projekcie 
uchwały, zawartym w Druku nr 40. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę nr V/23/2007 Rady Miasta Marki z dnia 21 lutego 2007 roku w sprawie 
budżetu miasta Marki na 2007 rok. 
 
Pkt. 5 Analiza i wydanie opinii o projektach uchwał przedłożonych Komisji  
do zaopiniowania: 

c) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgody na zaciągnięcie zobowiązania 
finansowego wykraczającego poza rok budżetowy 2007 związanego z realizacją 
projektu „Utworzenie ogólnodostępnej strefy rekreacji dziecięcej w Markach  
oraz wdrożenie programu profilaktyczno – edukacyjnego dla dzieci” (Druk nr 34). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński wyjaśnił, że projekt uchwały został przygotowany zgodnie  
z wymaganiami, określonymi przez dysponentów środków z europejskiego obszaru 
gospodarczego dla programów wieloletnich, a realizację programu, obejmującego  
m.in. rozbudowę obiektu sportowego przy ul. Wspólnej, zaplanowano do roku 2011. 
 
W krótkiej dyskusji udział wzięli radny Tadeusz Skłodowski, radny Bogusław Dąbkowski  
i Burmistrz Janusz Werczyński. 
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Następnie Przewodniczący Filip Rżewski zarządził głosowanie w sprawie wydania opinii  
o projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 34. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie zgody na zaciągnięcie zobowiązania finansowego wykraczającego poza rok 
budżetowy 2007 związanego z realizacją projektu „Utworzenie ogólnodostępnej strefy 
rekreacji dziecięcej w Markach oraz wdrożenie programu profilaktyczno – edukacyjnego  
dla dzieci”. 
 
Pkt. 5 Analiza i wydanie opinii o projektach uchwał przedłożonych Komisji  
do zaopiniowania: 

d) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej miasta 
Marki o nazwie „Miejskie Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych” w Markach  
(Druk nr 36). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński powiedział, że od dłuższego czasu rozważana była zasadność 
utworzenia samodzielnej jednostki organizacyjnej, na zasadzie przekształcenia istniejącego 
Wydziału Technicznego w zewnętrzną, ale jednak zależną od gminy strukturę, co pozwoli  
m. in. na wyodrębnienie wydatków budżetowych związanych ze świadczeniem usług 
komunalnych, które dotychczas zawarte były w dziale 750 Administracja publiczna. 
Nadmienił również, że tego rodzaju wyodrębnione samodzielne jednostki dobrze funkcjonują 
w sąsiednich gminach.  
 
Radny Tadeusz Skłodowski zasugerował: 

- wprowadzenie do § 4 pkt. c Statutu Miejskiego Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych 
w Markach (stanowiącego załącznik do projektu uchwały), zapisu „między innymi”, 
uzasadniając, że wskazany punkt określa zakres działania jednostki 
i zapobiegnie się w ten sposób zamknięciu katalogu zadań; 

- odwrócenie szyku słów w § 6, jest „Kierownik kieruje działalnością przedsiębiorstwa 
(...)”, według radnego powinno być „Działalnością przedsiębiorstwa kieruje 
Kierownik (...)”; 

- zmianę kolejności paragrafów 5 i 6, ponieważ już w § 5 pojawia się słowo 
„Kierownik” a dopiero w § 6 zawarty jest opis tego stanowiska; 

- rozważenie możliwości zmiany w § 16, dotyczącym treści pieczęci nagłówkowej 
jednostki – np. zastosowania wielkich liter w słowach „jednostka budżetowa”. 

 
Burmistrz Janusz Werczyński zobowiązał się do uwzględnienia zgłoszonych propozycji  
do projektu uchwały, w drodze autopoprawki. 
 
Następnie Przewodniczący Filip Rżewski zarządził głosowanie w sprawie wydania opinii  
o projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 36, z uwzględnieniem zgłoszonych uwag. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie utworzenia jednostki budżetowej miasta Marki o nazwie „Miejskie 
Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych” w Markach. 
 
Pkt. 5 Analiza i wydanie opinii o projektach uchwał przedłożonych Komisji  
do zaopiniowania: 

 4



e) Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej  
pod nazwą: Miejski Zespół Ekonomiczno – Administracyjny  w Markach (Druk nr 37). 

 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński powiedział, że propozycja powołania ww. samodzielnej 
jednostki organizacyjnej ma na celu usprawnienie sposobu zarządzania oświatą w mieście. 
Jednocześnie zwrócił się do radnych z prośbą o zgłaszanie propozycji nazwy zespołu, 
ponieważ zawarty w projekcie uchwały tytuł „Miejski Zespół Ekonomiczno – 
Administracyjny” nie wskazuje, że przedmiotem działania jednostki będzie oświata. 
 
Po krótkiej dyskusji zgłoszona została propozycja nazwy w brzmieniu „Miejski Zespół 
Ekonomiczno – Administracyjny Szkół”, a Burmistrz zobowiązał się do przedstawienia  
tej zmiany jako autopoprawki do projektu uchwały. 
 
Radny Tadeusz Skłodowski podziękował Burmistrzowi za „właściwy kierunek” zarządzania 
oświatą w mieście, wyraził jednocześnie opinię, że dyrektor nowego zespołu powinien mieć 
przynajmniej w ograniczonym zakresie, uprawnienia pedagogiczne oraz zaproponował,  
aby Burmistrz przekazał te uprawnienia. 
 
Burmistrz Janusz Werczyński zapewnił, że nie posiada żadnych uprawnień pedagogicznych. 
 
Radny Tadeusz Skłodowski zwrócił uwagę na: 

1) zapis w § 3 pkt. 7 Statutu, że do zadań Zespołu należy „obsługa kadrowa 
pracowników zatrudnionych w przedszkolach”, zdaniem radnego należy taką obsługą 
objąć również szkoły, 

2) brak słowa „działów” w § 3 pkt. 8 Statutu „opracowywanie projektów planów 
dochodów i wydatków w oparciu o wytyczne Burmistrza oraz wniosków 
przedstawionych przez dyrektorów placówek”. 

 
W odpowiedzi Burmistrz Janusz Werczyński: 
Ad. 1) zobowiązał się do przeredagowania pkt. 7 w § 3 i zgłoszenia wnioskowanej zmiany  
w charakterze autopoprawki do projektu uchwały, 
Ad 2) wyjaśnił, że zapis pkt. 8 w § 3 został dosłownie przytoczony z  ustawy o finansach 
publicznych. 
 
Radny Bogusław Dąbkowski zaproponował aby: 

1) § 4 pkt. 1 otrzymał brzmienie: „Zespołem kieruje Dyrektor Zespołu zatrudniany przez 
Burmistrza Miasta Marki, który wykonuje w stosunku do niego obowiązki 
zwierzchnika służbowego i pracodawcy w rozumieniu Kodeksu pracy”. 

2) zmienić brzmienie § 1 pkt. 4 „Zespół może realizować inne niż określone poniżej 
zadania zlecone przez Burmistrza Miasta”, ponieważ zdaniem radnego  
tak sformułowane zdanie ogranicza możliwości realizowania przez Zespół własnych 
inicjatyw. 

 
Burmistrz Janusz Werczyński zobowiązał się do przeredagowania wskazanych zapisów  
w ramach autoporawki  do projektu uchwały.  
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Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Filip Rżewski zarządził głosowanie w sprawie 
wydania opinii o projekcie uchwały, zawartym w Druku nr 37, z uwzględnieniem 
zgłoszonych uwag. 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
w sprawie utworzenia jednostki budżetowej pod nazwą: Miejski Zespół Ekonomiczno – 
Administracyjny  w Markach. 
 
Pkt. 6 Analiza i wydanie opinii o projekcie uchwały w sprawie powołania Komisji Statutowej 
(punkt przeniesiony z poprzedniego posiedzenia). 
 
Projekt uchwały wraz z opinią Radcy Prawnego stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Przewodniczący Filip Rżewski odczytał projekt uchwały, autorstwa radnego Pawła 
Chojnowskiego, wraz z uzasadnieniem oraz opinię Radcy Prawnego. Przypomniał, również 
że na poprzednim posiedzeniu Komisja podjęła decyzję o odroczeniu dyskusji w tym punkcie 
porządku obrad, z uwagi na nieobecność wnioskodawcy, który nie przybył również  
na dzisiejsze posiedzenie. 
 
Radny Jacek Orych poparł wniosek powołania komisji, argumentując że podjęcie prac nad 
Statutem nie jest jednoznaczne z wprowadzenie do niego zmian. 
 
Radny Tadeusz Pasternak zaapelował do Komisji Budżetowo – Gospodarczej o umożliwienie 
wnioskodawcy realizacji celów, wyszczególnionych w uzasadnieniu do projektu uchwały. 
 
W dalszej dyskusji głos zabrali radni: Kazimierz Kędzierski, Filip Rżewski, Paweł 
Adamczyk, Jacek Orych, Tadeusz Skłodowski, Tadeusz Pasternak, Elżbieta Brzozowska. 
 
Radny Marek Szczepanowski zaproponował, aby radny Paweł Chojnowski, jako 
wnioskodawca powołania doraźnej Komisji Statutowej kierował jej pracami, pełniąc funkcję 
przewodniczącego. 
 
Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Filip Rżewski zarządził głosowanie w sprawie 
wydania opinii o projekcie uchwały w sprawie Komisji Statutowej. 
 
Głosowanie: 
za wydaniem pozytywnej opinii - 7 
przeciwko – 1 
wstrzymało się – 2 
 
Komisja Budżetowo – Gospodarcza pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 
 
Pkt. 7 Sprawy różne. 
 
1. Radny Tadeusz Skłodowski w nawiązaniu do przeprowadzonej w poprzednim punkcie 
porządku obrad dyskusji, powiedział: „... ja myślę, że dobrze byłoby gdybyśmy się dalej 
uczyli tego Statutu, to znaczy (...) spróbowali go szanować i przestrzegać (...) wydaje mi się 
że dzisiaj w ramach pracy Komisji też popełniliśmy błąd związany z przestrzeganiem Statutu; 
mam tu na myśli wniesioną autopoprawkę przez pana Przewodniczącego do porządku obrad; 
moim zdaniem to takich uprawnień chyba Statut nie daje.”  
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Radny Marek Kroczek, powołując się na informacje uzyskane w trakcie szkolenia z zakresu 
organizacji pracy komisji rady, zapewnił że z uwagi na upływ czasu pomiędzy napisaniem 
porządku obrad a posiedzeniem (wg. Statutu 7 dni), Przewodniczącemu przysługuje 
wnoszenie autoporawek. 
 
Radny Tadeusz Skłodowski zaproponował rozstrzygnięcie ww. wątpliwości w Wydziale 
Prawnym urzędu, a ponadto zaprotestował przeciwko formułowaniu punktu porządku obrad 
w brzmieniu „Analiza i wydanie opinii o projektach uchwał przedłożonych Komisji  
do zaopiniowania” – zdaniem radnego projekty uchwał powinny zostać wyszczególnione. 
Zwrócił się również z apelem o zwoływanie posiedzeń Komisji Budżetowo – Gospodarczej 
we środy. 
 
Przewodniczący Filip Rżewski wyjaśnił, że termin dzisiejszego posiedzenia Komisji został 
ustalony w trakcie posiedzenia w dniu 7 marca br., a ponieważ termin środkowy – 14 marca 
został zarezerwowany przez Komisję Rewizyjną, trzeba było zwołać posiedzenie wyjątkowo 
w czwartek, z zachowaniem statutowego terminu zawiadomienia. W odniesieniu  
do sformułowania pkt. 5 porządku obrad, Przewodniczący przypomniał, że 2 projekty uchwał, 
opiniowane w dniu dzisiejszym przez Komisję Budżetowo – Gospodarczą, zostały przez 
niego wymienione enumeratywnie w trakcie posiedzenia w dniu 7 marca br., natomiast 
pozostałe zostały członkom Komisji doręczone już po wysłaniu zaproszenia na posiedzenie. 
Zapewnił jednocześnie, że dołoży starań o zwoływanie posiedzeń Komisji we środy oraz  
o precyzyjne opisywanie w porządku obrad projektów uchwał, skierowanych pod obrady 
Komisji.  
 
2. Radny Bogusław Dąbkowski zaproponował: 

- zwrócenie się do Burmistrza z prośbą o podjęcie interwencji u Starosty Powiatu 
Wołomińskiego w sprawie uporządkowania poboczy ul. Fabrycznej, 

- zaproszenie na sesję Rady radnych powiatu wołomińskiego z terenu miasta.  
 
Na tym zakończono dyskusję w tym punkcie porządku obrad. 
 
Pkt. 8 Zamknięcie posiedzenia. 
 
O godzinie 1800 Przewodniczący Filip Rżewski zamknął posiedzenie Komisji Budżetowo – 
Gospodarczej. 
 
 
Protokołowała       Przewodniczący Komisji 
Elżbieta Jurczyk              Budżetowo – Gospodarczej 
         

       Filip Rżewski 
 

 7


